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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Palkovics László, innovációért és technológiáért 
felelős miniszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Mit gondol a hajdúszoboszlói iskolában történt 
tömeges felmondásról a foglalkoztatáspolitikáért felelős tárca? A tanárhiány nem probléma?"

Tisztelt Miniszter Úr!

 

Tekintettel  arra,  hogy  Bodó  Sándor  az  alábbi  ügyben  érintett  terület  egyik  országgyűlési
képviselője,  és tárcájánál ő felelős a foglalkoztatáspolitikáért,  ezért  különösen fontosnak tartom,
hogy megkérdezzem a hajdúszoboszlói iskolában történtekről, melyben a tanári kar fele felmondott.

 

Ahogyan az a hírekben is megjelent 18 tanár állt fel a hajdúszoboszlói általános iskolából, miután
konfliktusba  kerültek  az  új  igazgatóval.  Korábban  állítólag  a  Hajdúszoboszlói  Református
Egyházközség a váltás előtt még azt ígérte, a tantestület saját tagjai közül választhat új vezetőt.

Augusztus  4-én  jelent  meg  a  közösségi  médiában az  a  bejegyzés,  amelyben a  hajdúszoboszlói
Gönczy Pál Református Sport és Két Tanítási Nyelvű Általános Iskola 18 pedagógusa – a tanári kar
majdnem fele – jelentette  be az intézménytől való távozását.  A közlemény szerint  az érintettek
többsége  20-35  éve  tanított  az  iskolában.  A  távozó  oktatók  között  számos  angoltanár,
matematikatanár és több testneveléstanár neve olvasható.

Az EMMI 2020. május 28-án döntött arról, hogy 72 év után visszaadja az intézményt a református
gyülekezetnek.  Sokan  azért  támogatták  az  iskolaátadást,  mert  az  egyházi  iskolákat  az  állam
diákonként nagyobb összeggel támogatja és az iskola épülete már nagyon rossz állapotba van. A
váltást a tanári kar több mint 80 százaléka szavazta meg, az oktatók később pedig igyekeztek a



 
szülőket is  meggyőzni arról,  hogy érdemes beleegyezni  a fenntartóváltásba.  Hírek szerint az új
fenntartó  Hajdúszoboszlói  Református  Egyházközség  vezetője  a  pedagógusoknak  azt  ígérte:
szeretetteljes légkörben, nyugalomban végezhetik majd a munkájukat.

Az új  intézményvezető  munkamódszereit  sokan kritizálták,  mert  „nem dicsér,  hanem fenyeget,
megaláz, megszégyenít”. Sokan nem tudtak azonosulni a stílusával, vezetői attitűdjével. A dolgozók
emiatt  megpróbáltak  segítséget  kérni  a  konfliktus  feloldásához,  17-en  keresték  meg  a
Hajdúszoboszlói Református Egyházközség vezetőjét, akinek írásbeli visszajelzéseket is adtak az
igazgatóval kapcsolatban. A megkeresés ellenére azonban nem történt érdemi változás az ügyben,
ezért a püspökség segítségét kérték, akik ugyan meghallgatták a pedagógusokat, de ők továbbra sem
tapasztaltak változásokat. Végül a presbiterekhez fordultak, újfent eredmény nélkül. Van, aki szerint
ez vezetett végül a kollektív távozáshoz.

A sajtó értesülései szerint, habár ez volt a tanári kar és a szülők döntése mögött az egyik legfőbb
motiváció, a fenntartóváltás óta eltelt időben nem kezdődött meg az iskola épületének felújítása. A
sajtó  kérdésére  az  igazgató  azt  állította,  hogy  egyáltalán  nem történtek  olyan  szituációk,  ahol
fenyegetett, megalázott vagy megszégyenített volna egy alkalmazottat, így ezeket a vádakat nem is
kommentálja. Szerinte a távozó pedagógusok egyetlen alkalommal sem szembesítették azzal, hogy
problémájuk lenne a stílusával.

Az új igazgató állítólag hasonló okok miatt távozott a korábbi iskolái éléről, mint amelyek miatt a
mostani konfliktus kipattant.  A sajtóban egyébként már júniusban megjelent, hogy több tanár is
felmondana a vezetés és a tantestület néhány tagja között zajló belső konfliktusok miatt.

A korábbi igazgató szerint becsapták őket, mivel a szülők fenntartóváltásról szóló szavazása után
egy hirtelen hangnemváltás történt az egyházközség részéről. Hiába kaptak ígéretet arra, hogy a
tantestület a saját tagjai közül választhat új igazgatót, az egyházmegye mégis mást nevezett ki.

Mindezek miatt kérdezem:

• Miközben országos a tanárhiány, tehát ez egy jelentős foglalkoztatáspolitikai kérdés, 
aközben hogyan engedheti meg magának bármelyik fenntartó, intézmény, 
intézményvezető, hogy tömegesen mondjanak fel az ott dolgozó tanárok? 

• Mit szól ehhez a foglalkoztatáspolitikáért felelős tárca?
• Mikor kezdik meg az iskola felújítását?

 

Tisztelettel várom válaszát!

 

Budapest, 2021. augusztus 25.

 

Bangóné Borbély Ildikó
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